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Egyelőre úgy tűnik, csak elvi döntés született a kormánykoalíció szintjén a június elsején esedékes
közalkalmazotti béremelésről. Bár korábban felröppent a hír, hogy a koalíció eldöntötte tegnap,
hogy júniustól 15 százalékkal nagyobb fizetést kapnak a közszférában dolgozók, a kormánypártok
tegnap délelőtti egyeztetése után valamennyi alakulat képviselője úgy nyilatkozott, egyelőre
nincsenek konkrétumok.

Mircea Toader, a Demokrata-Liberális Párt (PDL) képviselőházi frakcióvezetője a sajtó kérdésére
elmondta, mindössze arról született döntés, hogy júniustól nőnek a bérek, azt azonban a kormány
csak a későbbiekben vizsgálja meg, hogy hány százalékkal.

 

Bejelentésének némiképp ellentmond Kelemen Hunor kulturális miniszter, RMDSZ-elnök és Markó
Béla kormányfőhelyettes nyilatkozata, a szövetségi politikusok ugyanis csak annyit mondtak, hogy
a koalíciós egyeztetésen valóban szóba került a fizetésemelés ügye, ám csak érintőlegesen, s
semmi konkrétumról nem határoztak. Abban azonban ők is egyetértettek, hogy a koalíció
valamennyi alakulata támogatja ezt a lépést.

Kelemen Hunor ugyanakkor ismételten arról beszélt, hogy a döntés meghozatala előtt meg kell
várni március végét, ugyanis csak az első negyedévi gazdasági eredmények birtokában lehet majd
döntést hozni ez ügyben. Amint arról beszámoltunk, a kormánynak eltökélt szándéka a
közalkalmazotti fizetések emelése.

Mihai-Răzvan Ungureanu miniszterelnök a hétvégén Mugur Isărescut, a nemzeti bank elnökét arról
tájékoztatta, hogy a kabinet mindenképpen megemeli a béreket, hogy azok megközelítsék a
megszorító intézkedések részeként bevezetett bércsökkentések előtti szintet, a béremelés
mértékéről azonban később döntenek majd.

A kormányfő és a jegybankelnök találkozóján leszögezték: a kormány és a nemzeti bank célja a
lakossági fogyasztás serkentése, ezért az ezt szolgáló megoldásokat keresik, a
kormányprogramban ugyanakkor csupán a csökkentett bérek visszakerekítése szerepel, a
társadalombiztosítási járulék csökkentése – amely az elmúlt héten merült fel lehetséges
megoldásként – azonban nem. Emellett a nyugdíjak idei emeléséről sem esett szó a kormány tervei
között.
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